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HONVÉDSÉG ÉS TÁRSADALOM BARÁTI KÖR 
SZÉKESFEHÉRVÁRI SZERVEZETE 

- Közhasznú szervezet - 

8000 Székesfehérvár, Malom utca 2. Tel./ Fax: 00-36-22 -311-255 

www.htbkszfvar.hu e-mail: htbkszfvar@htbkszfvar.hu,  
„HONVÉDSÉG ÉS TÁRSADALOM A HAZÁÉRT - EGYÜTT A 

BARÁTSÁG EREJÉVEL!” 

    

  

A Honvédség és Társadalom Baráti Kör Székesfehérvári szervezetének  

Beszámolója a 2024-25 évben végzett feladatok teljesítéséről 

Bevezető: 

A Honvédség és Társadalom Baráti Kör Székesfehérvári Szervezete 1995. májusi megalakulása 

óta folyamatosan végzi az alapításakor megfogalmazott feladatait. Munkája eredményeként 

évente több ezer fő gyermeket, diákot ismertetünk meg a magyar hadtörténelem eseményeivel, 

ezzel is hozzásegítve Őket a hazaszeretet elmélyítéséhez. Munkánk eredményeként sok tízezer 

óra társadalmi munkával hoztuk létre a Katonai Emlékpark Pákozd- Nemzeti Emlékhelyet, 

amely működtetésében is részt vállalunk.  

A szervezetünk 30. cselekvési évében a Baráti Kör 170 fős tagságával együtt kívántuk folytatni 

a megkezdett munkánkat. Céljaink elérése érdekében az aktuális évfordulókhoz kapcsolódó 

rendezvényeket szerveztünk olyan közösséget bevonva, akik körében még hangsúlyosabb lehet 

az üzenet.  

Alábbiakban összefoglaljuk a közgyűléstől (2024. május 9.) számított egy év során elvégzett 

feladatokat és tapasztalatokat.  

Szervezetünk 170 fős tagsága, közel 10 ezer óra önkéntes munkával valósította meg a célt 

szolgáló részfeladatokat, amik megvalósításához nem nélkülözhettük a Honvédelmi 

Minisztérium és Székesfehérvár MJ Város anyagi támogatását, a NATO PDD pályázati 

támogatását, valamint partner szervezeteink: 

- Kosuty (Szlovákia) önkormányzata, 

- Széchenyi István Alapítvány (Gyergyószentmiklós-Románia), 

- Szent László Alapítvány (Keresd-Románia), 

- Krajczáros Alapítvány (Székesfehérvár), 

- Katonai Emlékpark Kft, 

- Fejér-megyei Polgárőr Szövetség, 

- Honvédség és Társadalom Baráti Körök Országos Közhasznú Szövetsége, 

- Fehérvár Tiszti Kaszinó Egyesület, 

- Honvédő Miskahuszár Alapítvány,  

- Tanoda Egyesület (Nagyvárad-Románia), 

- Honvéd Kulturális Egyesület és a  

- Béri Balogh Ádám Baráti Kör együttműködését és támogatását!  
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A 2024-2025. év fő feladataink voltak: 

1. Kiemelt feladatként határozta meg a közgyűlés a szervezetünk 30 éves 

évfordulójához kapcsolódó feladatok szervezését, és a szervezetünk „fiatalítása” 

érdekében teendő lépések meghozatalát.  

A szervezetünk 30. évfordulója megemlékező rendezvények sorát a decemberben 

megrendezett „Évzáró baráti találkozón” indítottuk el. A Karsai Holding új gyártócsarnokában 

megtartott találkozón közel 100 fő vett részt. Részükre átadásra került a szervezetünk 

összetartozását szimbolizáló „30 -as” jelvény. Az ünnepségen filmfelvétel is készült tagjaink 

közül 10 fővel, Akik elmondták a HTBK-hoz kapcsolódó élményeiket. A filmfelvétel 

folytatódik és reményünk szerint a 2025. decemberi „évzáró” rendezvényünkön be is mutatjuk 

majd. A fő programot az alapítás májusi évfordulójára szervezzük. Május 17-én „majálison” 

találkozunk és nosztalgiázunk, majd 19-én 16 órától az ünnepi közgyűlésen vendégeink 

jelenlétében összegezzük tapasztalatainkat és az esti „Székesfehérvár Köszönti Katonáit” 

színházi programon zárjuk a megemlékezések sorát!  

A fiatalítás, mint feladat végrehajtása érdekében a közgyűlés egy fővel kiegészítette az 

elnökséget. Kiss-Kovács Ágota Johanna megválasztását követően, javaslatára az elnökség 

kiegészítette az „Eljárás rend” dokumentumot, amit a netes felületünkön is közöltünk. 

Az év során 4 fő kérte felvételét tagjaink sorába Csitáry-Hock Dávid (33 éves), Gubián Dániel 

(27 éves), Berkes Katalin (42) éves és Berkesné Garami Katalin (66 éves) jelentkezőt.  

A 30 év során összesen 357 személy nyert felvételt. Közülük a mai napon 170 fő tagunk tartotta 

fenn aktív tagságát.  

Különösen büszkék vagyunk arra, hogy az 1995. május 18-án belépett 25 fő alapító tagunk 

közül 7 fő ma is tagunk.  

2. Az éves évfordulókhoz kapcsolódóan a közgyűlés az alábbi feladatokat nevezte 

meg:  

A, a Doni kápolna rekonstrukciós munkálatainak támogatása a KEMPP és a 

Székesfehérvári Egyházmegye együttműködésével sikeresen befejeződött és 2025. január 12-

én ünnepélyesen átadásra került. A kápolna munkálatait a felújítási munkákat megelőzően a 

szakértői munkák elvégzésével, majd a tervezési folyamat megindításával a beruházás 

szükségességének elfogadtatásával, valamint a zárás időszakában a környezeti rendezés 

munkálataival támogattuk.  

 

B, a NATO alapításának 75. és hazánk tagságának 25. évfordulója alkalmából kiállítások 

rendezése és tájolása, feladatot vállaltuk, amit Sajner Gyula tagtársunk NATO PDD pályázata 

sikeres elkészítésével és a megnyert pénzforrás felhasználásával elkészített kiállítás folyamatos 

tájolásával segítette.  

A tájolás még ma is tart és terveink szerint ez évben folyamatosan havonta új helyszínen kerül 

bemutatásra és hozzá kapcsolódva NATO előadások, vetélkedők stb. kerülnek megszervezésre. 

Május 20-án 17 órakor kedden Székesfehérváron a Megyeháza dísztermében dr. Gyarmati 

István úr a MAT főtitkára tart előadást és kerül bemutatásra a kiállításunk. A kiállítási anyag 

szállítását, annak felállítását és a bemutatókhoz kapcsolódó feladatokat az Ifjúsági Tagozat 
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tagjai rendszeres munkával végezték. A kiállítást az év során összesen 16 helyszínen26 

alkalommal több mint 20 ezer fő tekintette meg, ami nagy sikernek tekinthető. 

A Magyar Atlanti Tanács kezdeményezésére velük együttműködve 2024. szeptember 27-én 

„Pákozdtól a NATO tagságig” témában konferenciát szerveztünk a Katonai Emlékparkban. A 

konferencián előadást tartott dr. Böröndi Gábor vezérezredes honvéd vezérkar főnöke, prof dr. 

Hermann Róbert történész, prof dr. Szakály Sándor történész. Szervezetünk nevében dr. Görög 

István elnökhelyettes köszöntötte a konferenciát. A konferencia félszáz résztvevője elégedett 

volt a sikeres előadásokkal. 

 

C, Az 1944-es erdélyi harcok 80. évfordulójához kapcsolódó programoknak a Széchenyi 

Alapítvánnyal közös szervezése. 

Baráti Körünk és a Széchenyi Alapítvány 10 éves kapcsolatának alkalmából 

Gyergyószentmiklóson közösen szerveztünk Ifjúsági Napot a Gac hegy oldalában található 

emlékhelyen! A tematikus rendezvényen közel 100 fő gyergyói középiskolás vett részt 

tanáraikkal. A tematikus napon több foglalkozási helyen megismerkedtek a diákok az 1848-as, 

a Nagy háborús majd a mai honvédek életével, alaki foglalkozáson vettek részt, majd raptor 

foglalkozáson mérték össze tudásukat. A katonaebédet követően kis ünnepségen emlékeztek 

meg a 80 éve fiatalon elesett 159 fő székesfehérvári katonáról, akik sírját és emlékművüket is 

megkoszorúzták. Az ünnepi alkalmat Tolcsvay Béla Kossuth és Magyar Örökség díjas 

énekmondó műsora tette még emlékezetesebbé. 

Az emlékhelyen 2008. májusában avattuk fel az 1944. szeptember 7-én hősi halált halt 

székesfehérvári katonára emlékeztető emlékművet. Az emlékhely felújítását segítendő a 

kezdeményezésünkre a szentegyházi Karsai Műanyag Művek dolgozói munkával segítettek, 

majd a Gyilkos tónál található Szent István szobor környezetét is igyekeztek renoválni! A 

munka eredményeként megújult a szobor állítását bemutató több nyelvű tábla, és annak 

elhelyezését is kulturálttá tették! Köszönet érte! 

Szeptember 7-én Gyergyószentmiklós városa rendezett megható ünnepséget a 80. évforduló 

alkalmából. A rendezvényen dr. Karsai Béla elnök úr mondott beszédet majd Selyem Antónia 

és Horváth Miklós Csaba tagtársainkkal közösen helyezte el szervezetünk koszorúját. 

 

D, A Festum Varadinum Alapítvány programjának részeként került bemutatásra a 12. 

alkalommal megrendezett Kárpát-medencei hadtörténelmi gyermekrajz pályázat határon 

túli diákok alkotásaiból készült kiállítás és Tolcsvay Béla előadóestje. A Nagyváradon 

megrendezett bemutató program szervezése a Tanoda Egyesület és a Baráti Kör Ifjúsági 

Tagozatának közös munkáját dicséri.  

A Léda házban tartott kiállítás berendezését követően kora délután rendezett díjátadó ünnepség 

a romániai magyarság városi vezető politikusainak jelenlétében került sor. 

Bíró Rozália a román parlament tagja, az RMDSZ alelnöke, Meleg Vilmos a Festum 

Varadenum Alapítvány elnöke, Molnár Julianna színművész és még számos tankerületi- és 

iskolai vezető jelenlétében közel száz diák, alkotó és néző szorongott a kiállító teremben és volt 

tanúja a diákok várakozásának és örömének. A kora este Tolcsvay Béla adott önálló koncertet 

a református egyház gyülekezeti termében nagy sikerrel. 
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E, Az EFOTT programhoz kapcsolódóan bemutató program szervezése is foglalkoztatott 

bennünket. Fontosnak láttuk, hogy a közelünkben folyó orosz ukrán háború okán is kifejezzük 

békevágyunkat. Ebben a tevékenységben nagy köszönetünket kell kifejezzük Ladislav Sabo 

szlovák szobrászművésznek, aki felkérésünkre a „Béke harc” erősítését jelképező modern 

szobrait mutatta be a fesztivál idején! Munkáját elsősorban szerevező munkával segítettük. 

 

F, A szlovákiai Kosúty község 2013. márciusától szerződéses partnerünk, aminek részeként 

a szlovák barátaink szervezőmunkája eredményeként egy nagyszerű kiránduláson vehettünk 

részt Galánta- Kosuty-Pozsony-Kallós – Dunaszerdahely és Bős körzetében. Terveztünk és a 

szlovák partnerünket és a Mátyusföldet bemutató alkalmat Székesfehérváron! Sajnos 

egészségügyi okokból a bemutatkozásra nem került sor. Reménykedünk abban, hogy a 

következő időszakban új erővel sikeresen megvalósíthatjuk a tervezett rendezvényt! 

 

G, Pákozd területén két győztes csatát említ a hadtörténelem. Az első pákozdi csata emléke a 

1593 óta a múltba veszett, pedig annak jelentősége is az adott korban nagyon fontos volt. A 

2026-os évben emlékezünk a mohácsi csata 500. évfordulójára, így a jövőben fontos lesz a 

török elleni függetlenségi harcok emlékének ápolása is. Ebbe a folyamatban része lesz a 

pákozdi győzelemnek is, melynek emlékét előadásokkal, a tervezett emlékmű alapköve évente 

történő megkoszorúzásával igyekszünk éberen tartani! 

 

H, A Baráti Körünk aktív közreműködésének eredményeként jöhetett létre a Miskahuszár 

szobra. A szobor tulajdonjoga és annak fenntartása érdekében végzett munka feladatai a Kárpát-

medencei Népfőiskola Alapítványra szállt. A Honvédő Miskahuszár Alapítvány munkájával 

igyekszik a szoborhoz kapcsolódó üzenetet megtalálni, azt folyamatosan frissíteni és elsősorban 

az óvodás korú gyermekek és családokat segítve a hazafiság eszményét elmélyíteni a 

kisgyermekekbe, Ebben a feladatban a HTBK és az Ifjúsági Tagozat tapasztalatai nagyon 

fontosak, aminek átadását segíti a jogi személyek közötti kapcsolat létrejötte és elmélyítése. A 

Honvédő Miskahuszár Alapítvány is felvételt nyert a Honvédség és Társadalom Országos 

Közhasznú Szövetség tagszervezetei közé. 

I, A HTBK Országos Szövetség alapításának 30. évfordulójához kapcsolódóan részt vettünk 

a szövetség rendezvényein. Dr. Görög István elnökhelyettes folyamatosan képviseli Baráti 

Körünket a szövetségben, ahol az elelnöki munkát is elvégzi. Szervezetünk küldöttjei részt 

vesznek a szövetség közgyűlésein és képviselik szervezetünket! 

A szövetség munkáját megismertetve és annak az ifjúság nevelésében történő részvételének 

volumenét is bemutatandó javasoltuk egy országos konferencia megszervezését. A 

konferenciára 2024. december 3-án került sor a Nemzeti Közszolgálat Egyetem Honvéd 

Tisztképző Kar és a Területvédelmi és Toborzó Parancsnokság támogatásával. A nyitó előadást 

Bánhidy Vajk úr a HM Társadalmi Kapcsolatok és nevelési főosztály vezetője tartotta. A 

szervezetünk által közel 25 éve folytatott szisztematikus nevelő munka egyes fejezeteit Baráti 

Körünk tagjai mutatták be. A konferencia nagy sikert aratott, és bizonyította a vezetés részére 

is azt, hogy a civilek által végzett ifjúsági nevelő munka komoly érték, amit támogatni kell. 
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J, A szervezetünk által közel 10-15 éve létrehozott emlékpontok az évek során megkoptak, így 

azok felújítása lassan elkerülhetetlen. A tervezett felújítás a központi szervek által végzendő 

felújítások sorában későbbre tervezett, ezért KEMPP kérésére a megújítást támogatjuk a NATO 

pont és a Missziók kiállítás tekintetében, míg az első világháborús emlékpontot később 

kívánjuk megújítani. 

3, A szervezetünk belső kohéziójának erősítése: 

A, Kirándulás szervezése a felvidékre (Pozsony- Galánta- Kosút) 30 fővel rendkívül tartalmas 

programot bonyolítottunk le szlovákiai Kosuty Önkormányzata, mint partnerszervezetünk 

támogatásával. 

B, Kegyeleti emlékút Szlovéniába és Olaszországba az első világháborús emlékhelyekre, 

amelyen 42 fő vett részt. A kegyeleti emlékút során felkerestük a világháborús emlékhelyeket 

Olaszországi Lago de Doberdó környezetében, valamint Szolvénia Nova Goriczia város 

térségében. A látogatást felhasználtuk arra, hogy a San Gabrielle hegyen 2014-ben 

szervezetünk összefogásával állított negyedik gúla környezetében önkéntes munkát végezzünk. 

Örömünkre szolgált, hogy találkoztunk a hadisírokat gondozó olasz barátainkkal i 

 

4, Fejlesztések területei: 

A, A fenntartható fejlődés kérdését feldolgozó pont kialakítása az Arconic Alapítvány 

támogatásával valósult meg. Gyönyörű szép szaletli megépítésével újabb jelentős ponttal 

gazdagítottuk a Katonai Emlékpark térségét, amit a 2025-ös évben programmal is kívánjuk 

bővíteni, amibe újabb partner szervezeteket tervezünk bevonni. 

 

B, Gyűjtést szerveztünk ás támogatjuk a piskii csata emlékműve újra állítását. A folyamatos 

mozgósító munkánknak köszönhetően összesen 4 millió Ft adományt sikerült gyűjtenünk, 

amivel támogatjuk és az általunk mozgósított partner szervezetek segítségével 2025. augusztus 

9-re újra avatásra előkészítjük az 1849. február 9-i csata emlékművét.  

 

A munkánkat két tagozatban végeztük. 

 

A Senior Tagozat és az Ifjúsági Tagozat is igyekezett a közgyűlési feladatokat aktívan 

segíteni. természetesen a két tagozat lehetőségei és munkastílusa is eltérő, ami az elvégzett 

feladatok nagyságán és összetettségén is mérhető!  

 

Tagságunk létszáma 170 fő körül van. Ingadozása egy évtizede szinte változatlan. Tagjaink 

összetételét tekintve megállapítható, hogy az átlag tag 20 éve kérte felvételét, és 65 éves. 

Korösszetétele arányos, ami azt jelenti, hogy 90 felett és 25 év alatt is hasonló létszámban 

vannak. Tapasztalt és elkötelezett személyek, többségükben férfiak és nem voltak ht. katonák.  

A jövőt azonban a fiatalításban látjuk! 

Az elnökség 8 fője a feladatok megfogalmazására, irányítására kiválóan felkészült személy. 

Tapasztalatuknak köszönhetően a szervezet az elmúlt tíz évben töretlen fejlődést mutató 

munkát végez. A szervezet aktív tagjainak száma meghaladja a 60 %-ot, ami kiemelkedő, de 
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látjuk, hogy a 70 év felé haladó átlag kor természetes lassulást okozhat, így fontos a 

megszokottól eltérő munkastílus erősítése, és a fiatalabb korosztályú tagságunk helyzetbe 

hozása.  

Az új gondolatok és módszerek a megszokottól eltérő megoldások kipróbálása a természetes 

változások elősegítése a vezetés részéről újabb elemzést és folyamatos figyelmet követel meg. 

A szervezeti feladatrendszer az alapításkor megfogalmazottak szerint alakult, amihez 

kapcsolódó rendezvények többsége máig megmaradt. Bizonyos elemek azonban a korábbi siker 

ellenére kikoptak. Erre példa lehet a szervezetünk által indított és 12 alkalommal kiválóan 

megszervezett „honvédbál” amit korábban átlagban 100 fővel rendeztünk meg, már egy 

évtizede nem szerveztük meg és nincs is rá igény. De máig -immár 30. alkalommal fogjuk 

megszervezni a „Székesfehérvár köszönti katonáit” ünnepi estet átlag 350 fővel. A vele 

egyidőben indított kezdeményezésünk a „Székesfehérvár Katonái” bemutató korábban több 

száz főt vonzott, azonban a sok átszervezés áldozatává vált. Újabb rendezvényeink a tíz éve 

évente két alkalommal megszervezett „Biztonságpolitikai Akadémia” program is új 

érdeklődőkkel, alkalmanként 40-50 fő érdeklődővel zajlik. A nagyrendezvények sorába tartozik 

a „Honvédfesztivál” amiből már a 15.-et bonyolítottuk le, vagy az „Emlékparki Nyár” aminek 

a sorszáma is tizenkettedik volt. Ezek továbbra is százakat vonzó események. Szabadtéri 

események azonban az időjárásnak vannak kitéve. Optimális esetben, a közönség igényeit 

meglelve azt kielégítve nagy létszámot lehet a Katonai Emlékparkba is invitálni. Jó példa erre 

2024. nyarán a „Kiss Tibi és az Aranyakkord” program ami közel 500 főt vonzott a hegyre, 

közöttük sokak eddig nem is hallottak a „katonai”-ról. A célzott közönséget megmozgató 

programjaink is népszerűek, de nagyobb munkát igényelnek.  

Az ifjúsági rendezvényeink szabadidőben család függők, iskolai időben pedig tanár függők. 

Sok munkával mindegyik esetben meg lehet mozgatni az ifjúságot, de mára nagyon érezni lehet 

a gazdasági helyzet nehezülését, illetve a családok rétegződését.  

Tíz éve a „szeniorok” tagozatát hoztuk létre Tánczos László vezetésével, rá következő évben 

az ifjúsági tagozatot alapítottuk meg Oláh László vezetésével és most ismét azon 

gondolkodunk, hogy a nagy közösségen belül újabb réteg igényeket formáljunk. 

A tagozatok munkája új színt vitt a szervezet életébe. Több réteg rendezvény szerveződött és 

mára ezek meggyökeresedtek. 

Az Ifjúsági Tagozat a legaktívabb. Létszámuk több mint 50 fő, és munkaformáik is 

változatosak. A nyári táborozástól a Hazafiság Iskolája programig, a KEMPP-ben megvalósuló 

számos vetélkedőtől a művelődési házakban, iskolákban tartott hadtörténelmi előadásokig 

minden esetben sokakat szólítanak meg. Oláh László kiváló példa arra ahogyan képes 

munkájával példát adni és a személyiségével újabb személyeket bevonzani a közös munkába. 

A Szenior tagozat munkája elsősorban az idősebb korosztályt érinti, de kiemelten fontos a 

kapcsolatok ápolása és bővítése terén. Számos kiállítás, előadás, látogatás szervezése és 

lebonyolítását köszönhetjük nekik. 

A szervezetünk számára fontos változások a személyek aktivitásában is tükröződik, ami 

természetes, ugyanakkor kellő figyelem hiányában hangulati hatással bír. Nagyon fontos, hogy 

a változások menedzselése is megtörténjen, ami a tagság általános állapotának figyelemmel 

kisérését és a „belső” munka fokozását igényli. Erre is igyekszünk megoldást találni, így havi 



 

7 
 

beszélgetéseket szervezünk „Fecsegő” címmel, ami egyidejűleg tematizálja az érdeklődést, 

másrészt közösségalakító.  

A kegyeleti emlékutak is nagyon népszerűek a tagjainkon túli személyek körében is.  

A „szervezet lelkiismerete” szólal meg sok esetben, ha több évtizede tagtársunk szenved hiányt 

stb. Jubileumi születésnapok, apró figyelmességek nagy figyelmet és közösségi érzékenységet 

feltételeznek. Fontos jelzések, amik ráfigyelést és energiát követelnek, de végeznünk kell, ha 

valós alkotó közösséget kívánunk építeni, amely kellő kohézióval bír. 

Szervezetünk jó állapotban van! Ezt a környezet is látja és így nyitottak az együttműködésre, 

nyitottak a közös programok, közös kezdeményezések bonyolítására. Ennek jó példája a Béri 

Balog Ádám Baráti Körrel együttműködésben bonyolított II. Rákóczi Ferenc szobor állítás és 

annak sikere, vagy a Don kanyar emlékkápolna állagának romlását követő kezdeményezésünk 

a felújítás érdekében. A 2024. évben Böjte Csaba szerzetes kezdeményezésére vállaltuk fel az 

1849. február 9-i piskii csata emlékműve felújítása érdekében végzendő adománygyűjtést. 

Ennek eredménye is jelentős hozzájárulás a lerombolt emlékmű újjáépítéséhez. Természetesen 

szervezetünk alapfeladatain túli tevékenységekről van szó, ami sok esetben nagyon nagy teher 

is lehet. A jó szándékú aktív tevékenység azonban idővel sikert ér, és ez jelentős közösségi 

fejlesztő hatással is bír. 

Szervezetünk jelentős vagyont is felhalmozott az elmúlt évtizedekben. Ennek értéke több 

százmillió Ft. A vagyonnal történő gazdálkodás, annak kezelése is komoly jogi és szakmai 

kérdés, ami sok esetben meghaladja az elnökség szakmai kompetenciáját és erejét.  

A Katonai Emlékpark Kft. a szervezetünkben résztulajdonosként végzi a munkáját. A Társaság 

sikeresen valósítja meg a 2014 évben megkötött üzemeltetési szerződésben rögzített fenntartási 

feladatait és ennek eredményeként több tízezer látogató számára biztosít élményt adó 

programot. A Társaság munkájának ellenőrzésében Sajner Gyula tagtársunk, mint a Felügyelő 

Bizottsági tag vesz részt. 

Szervezetünk közel 20 éve foglalkoztat egy fő irodavezetőt. Őt napi 4 órában tudjuk 

finanszírozni, amit a jelentősen meghaladó munkaterhelés konfliktusok forrása. A szakmai 

felügyelet az elnökség felelőssége és sikeres működése csak a titkár, a belső munkavezető, 

valamint a gazdasági vezető fokozott munkájának köszönhetően biztosítható.  

A feladatok végzése feltételezi a szükséges forrás biztosítását. A HM támogatás, 

Székesfehérvár MJ Város támogatása, a NEA pályázati támogatása, a szervezet szolgáltatásiból 

befolyó összeg kezelése, törvényes rendezése, az anyagok nyilvántartása, azok kezelése mára 

megterheli a civil szervezetünk erejét. Mindezt csak nagy egyéni áldozatvállalással sok esetben 

jelentős személyi és anyagi ráfordítással lehet rendezni. A szervezet minimálbéren 

részmunkaidőben foglalkoztatott munkavállalója és a törvényesen biztosítandó könyvelői 

szolgáltatás költsége meghaladja a 2,5 mFt. kiadást, ami az összköltségvetésünk 15%-a. A havi 

rezsi (iroda bérlet, telekommunikáció, posta, közjegyző, javítási költségek, irodai anyagok, 

költségtérítés stb.)  évente újabb 1 millió Ft. Mindez a 2025-ös költségekkel számolva már 4 

mFt. 

Megköszönjük, hogy a Honvédelmi Minisztérium az elmúlt években évi 20 mFt. támogatást 

biztosított, amiből -ha szűken is- de a leírt programok és működés finanszírozható volt.  
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A szervezet alapítása 30. évében összességében elmondhatja, hogy él, és folyamatos aktív 

működése eredményeként tekintélynek örvend.  Változatos, innovatív munkája vonzó és 

környezete szívesen működik együtt vele. 

Az összkép nagyszerű. De a fejlődése a tagság, az önkéntes, illetve munkavállalói terhelés okán 

összteljesítményének határán van. A természetes folyamatok nálunk is jelentkeznek. Komoly 

veszélyeket látunk, ami a tartósan színvonalas és mára üzemszerű munka folytatása érdekében 

megoldásra vár.  

 

Székesfehérvár, 2025. május 19-én 
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